

THE SENATE

Thursday, March 10, 1870

The Speaker took the chair at the usual hour.

After routine,

PUBLICATION OF NORTH-WEST PAPERS

Hon. Mr. Letellier de St Just called the attention of Ministers to the publication of statements from the North-West Papers, in certain newspapers, before the said papers were laid before the House, and thought that the House was entitled to be in possession of all public accounts and papers before they appeared in the press.

Hon. Mr. Campbell admitted that it was the duty of the Government to lay papers on the table of the House before they were communicated to the press, and as a rule, he contended, such was the practice; but in the case brought under notice by his hon. friend opposite, it was true that newspapers had got possession of important papers in advance of the House. He had had conversation with his colleagues on the matter, but had failed to ascertain how the newspapers had obtained possession of the documents; it was certainly not through ministers, but through some other source.

Hon. Mr. Wilmot asked if the papers had not been printed at some newspaper office, and might not the information supplied to the press have been derived from thence.

Hon. Mr. Campbell said no; Mr. Taylor, who was the Departmental Printer, was the proprietor, printer and publisher of a newspaper; but the papers under notice had been printed, he believed, at Hunter, Rose and Co., who were working out their Parliamentary contract, and this firm had not a newspaper.

J. R. MARTIN—DIVORCE BILL

Hon. Mr. Campbell introduced a Bill for the relief of Mr. J. R. Martin (Divorce Bill,) which was read a first time, and ordered for a second reading on the 25th instant.

PROMISSORY NOTES AND BILLS OF EXCHANGE

Hon. Mr. Campbell moved the second reading of the Bill intitled "An Act respecting Bills of Exchange and Promissory Notes." He explained that there were not many changes

LE SÉNAT

Le jeudi 10 mars 1870

Le Président ouvre la séance à l'heure habituelle.

Après les affaires courantes,

PUBLICATION DES DOCUMENTS SUR LE NORD-OUEST

L'honorable M. Letellier de St Just recommande à l'attention des ministres la publication dans certains journaux d'extraits des documents sur le Nord-Ouest, avant que lesdits documents ne soient déposés à la Chambre. Il estime que la Chambre a le droit d'être mise au courant de tous les comptes et documents publics avant que ceux-ci figurent dans les journaux.

L'honorable M. Campbell admet qu'il incombe au Gouvernement de présenter les rapports à la Chambre avant de les communiquer à la presse. Ces principes sont d'ordinaire respectés, dit-il, mais dans le cas en question, il est vrai que certains journaux ont obtenu ces importants documents avant la Chambre. Il en a discuté avec ses collègues, mais n'a pas réussi à savoir comment les journaux ont obtenu ces documents; chose certaine, la faute n'est pas attribuable à un ministre, mais à une autre source.

L'honorable M. Wilmot demande si le rapport n'a pas été imprimé dans l'atelier d'un journal et si la fuite d'information ne provient pas de là.

L'honorable M. Campbell répond que non; M. Taylor qui est l'imprimeur ministériel est aussi le propriétaire, l'imprimeur et l'éditeur d'un journal; cependant, le rapport en question a été imprimé, dit-il, par la maison *Hunter, Rose and Co.* dans le cadre d'un contrat parlementaire passé avec cette entreprise et cette société n'a pas de journaux.

J. R. MARTIN—DEMANDE DE DIVORCE

L'honorable M. Campbell présente un bill portant la dissolution du mariage de M. J. R. Martin; le bill est lu une première fois et la deuxième lecture en est ordonnée pour le 25 du mois.

BILLETS À ORDRE ET LETTRES DE CHANGE

L'honorable M. Campbell présente une proposition visant la deuxième lecture du bill intitulé: «Acte concernant les lettres de change et les billets promissaires.» Il explique que le pré-